
Mededeling n.a.v. toezeggingen bespreking ontwerp begroting 2 november, onderdeel 
financiën/algemeen 
 
Afgelopen woensdag 2 november besprak u in een meningsvormende bijeenkomst  de ontwerp 
begroting onderdeel financiën/algemeen afgelopen. Op een aantal openstaande vragen is door 
wethouder Wijnja toegezegd u nog van een antwoord te voorzien. Hierbij ontvangt u de antwoorden 
op de volgende toezeggingen: 
 

• Zoekt uit of WIJ-medewerker Haren/Onnen/Glimmen zijn/haar spreekuur houdt in Forum 
bibliotheek in Haren of Groningen. 

 
Reactie: De WIJ wil natuurlijk graag zijn, daar waar de bewoners zijn. Spreekuren zijn voor de WIJ 
geen doel op zich maar een middel, evenals straatrondes, een jeugdsoos etc. 
 
Zo is de opbouwwerker in Haren in contact met de dorpshuizen en maakt een plan op welke manier 
we verbinding maken en houden. De uitkomst kan een spreekuur zijn. 
In de bibliotheek in Haren is, in samenwerking met Humanitas, een spreekuur. Deze wordt door 
meerdere mensen in het team bemenst, niet alleen vanuit het opbouwwerk. 
 

• Komt terug op de wens van de PVV om een onderzoek naar de grootte van het achterstallig 
onderhoud sportaccommodaties (in financiële zin) en een voorstel om dat in te halen. 

 
Reactie: De vastgoedportefeuille van de gemeente wordt onderhouden volgens de NEN 2767 conditie 
3. Uitzondering hierop is het strategisch vastgoed omdat deze panden tijdelijk beheerd worden in 
afwachting van ontwikkelingen. De sportaccommodaties waren tot voor kort ook een uitzondering 
omdat deze panden budget gestuurd onderhouden werden, met mogelijke achterstand tot gevolg. De 
meerjarenonderhoudsplannen van de sportpanden worden momenteel geactualiseerd in lijn met de 
werkwijze bij andere vastgoedportefeuilles. 
 
Op dit moment loopt hiervoor het optimalisatietraject beheer en onderhoud sportaccommodaties 
binnen de gemeente Groningen.  Een van de hoofdonderdelen is het actualiseren van de 
meerjarenonderhoudsplannen van het totale sportvastgoed conform NEN 2767 conditie 3. Uit deze 
actualisatie komt een nog completer beeld van de staat van onderhoud en wordt ook duidelijk of de 
middelen die vanuit het coalitieakkoord beschikbaar zijn gesteld (500.000 euro) voldoende zijn. De 
verwachting is dat de geactualiseerde plannen rond de zomer 2023 gereed zijn. 
 

• Op vraag van de CU inzicht te geven in de gemaakte afwegingen bij het afschaffen van de afkoop 
grafonderhoud. Wat betekent dit financieel, voor nabestaanden en is er een risico op slecht 
onderhouden graven? 

 
Reactie: Voor de exploitatie van de begraafplaatsen geldt het principe van volledige 
kostendekkendheid.  
Het onderhoud van een grafruimte, uitgegeven voor 30 jaar of voor onbepaalde tijd kon tot op heden 
worden afgekocht door betaling van respectievelijk 25 of 50 maal het jaartarief. De korting op dit 
tarief is in het verleden gebaseerd op de gedachte dat dit werd gecompenseerd door de rente op het 
afkoopbedrag. Tegenwoordig is de rente echter dusdanig laag dat van een dergelijke compensatie 
niet of nauwelijks sprake meer is.  
Daarnaast worden de jaarlijkse onderhoudskosten door indexering ieder jaar hoger waardoor de 
feitelijke kosten over de volledige looptijd aanzienlijk hoger zijn dan het oorspronkelijke 
afkoopbedrag. 
Uitgaande van een gemiddeld bedrag van 140 euro per jaar voor het onderhoud van een graf en een 
jaarlijkse indexering van 4%, bedragen de feitelijke onderhoudskosten van een graf over een periode 



van 30 jaar circa 7850 euro. Nabestaanden die niet willen of kunnen afkopen en dus kiezen voor 
jaarlijkse betaling, betalen dit bedrag ook daadwerkelijk in die 30 jaar.  
Het afkoopbedrag voor die periode van 30 jaar bedraagt daarentegen slechts 3500 euro (25 x 140). 
Wanneer het grafonderhoud gemiddeld bij 50 grafuitgiftes wordt afgekocht, loopt de gemeente bij 
een relatief lage rente over een periode van 30 jaar circa 2,7 miljoen aan inkomsten mis. Gemiddeld 
per jaar een bedrag van ongeveer 90.000 euro. 
Om dit verschil te compenseren zou voor afkoop van 30 jaar onderhoud het afkoopbedrag ongeveer 
verdubbeld moeten worden. Een dergelijke verhoging lijkt ons echter niet realistisch en niet in 
verhouding tot het gemak wat de afkoopmogelijkheid biedt.  
 
Van een risico dat het laten vervallen van de afkoopmogelijkheid zal leiden tot slechter onderhouden 
graven en grafbedekkingen is volgens ons geen sprake. In de beheersverordening op de gemeentelijke 
begraafplaatsen zijn namelijk een aantal bepalingen opgenomen waarmee dit kan worden 
voorkomen. Zo moeten de rechten voor een graf op naam van een in leven zijnde rechthebbende 
staan, waardoor altijd iemand kan worden aangesproken op betaling van de jaarlijkse 
onderhoudskosten. Indien daaraan echter consequent geen gehoor wordt gegeven, kan de gemeente 
de betreffende grafbedekking op enig moment verwijderen. Hiermee wordt voorkomen dat de 
begraafplaats ontsierd wordt door niet – of slecht onderhouden grafbedekkingen. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens wethouder Wijnja, 
 
Michiel Smit 
Bestuursadviseur 
 
 


